
Folketingets Sundhedsudvalg har den 22. december 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
249 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristen Touborg (SF).

Spørgsmål nr. 249:
’Med henvisning til, at statsministeren under Folketingets åbningsdebat garanterede, at 
akutfunktionen på Holstebro Sygehus ville blive opretholdt anmodes ministeren om at 
oplyse, hvornår de dele af akutfunktionen på Holstebro Sygehus, som stadig er lukkede, 
genåbnes.’

Svar:
Som jeg har redegjort for tidligere, er akutfunktionen på Regionshospitalet Holstebro 
ikke lukket.

Som jeg ligeledes har redegjort for tidligere, er fordelingen af akutfunktioner mellem 
Regionshospitalerne i Holstebro og Herning ikke ny og blev indført af Region 
Midtjylland for at kunne sikre en faglig forsvarlig behandling, idet den stigende 
specialisering stiller øgede krav til bl.a. befolkningsunderlag.  Denne beslutning bakkes 
iøvirgt op af Rådet af ledende overlæger i Herning og Holstebro, der i et åbent brev til 
mig har udtrykt fuld opbakning til både den nuværende varetagelse af akutfunktionen i 
Vestjylland og til planerne om på sigt at samle funktionerne på ét hospital.

Jeg skal endvidere henvise til mine besvarelser af spørgsmål 44 (alm. del) af 21. okto-
ber 2009 og spørgsmål 138 (alm. del) af 13. november 2009. 
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